



Yuri Kudinov, Honor Swimmer, Russia, 2009



Personal Website – None known

Yuri Kudinov won 5 Majors: 2000 and 2002 25 km FINA World Open Water Swimming Championship; and 2001, 2003 and 2007 25 km FINA World Championship. He won the silver medal in the 2004 25 km World Open Water Swimming Championships, the 2006 25 km World Open Water Swimming Championships and 10 km Marathon Swimming World Cup as well as a bronze at the 2008 World Open Water Swimming Championships. He won the 25km European Championship. He won podium places nearly 40% of the 48 FINA races between 2002 and 2008. He also competed in the 2012 London Olympics 10 km marathon swim.

In 2007 Yuri swam the English Channel in 7 hours 5 minutes and 42 seconds. Honoree Petar Stoychev went a bit fast that same day. As of 2020, Yuri has the 4th fastest crossing on record.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

Russian Translation

Юрий Кудинов выиграл 5 мейджоров: 25 км на чемпионатах мира FINA по плаванию на открытой воде 2000 и 2002 и на чемпионатах мира FINA 2001, 2003 и 2007. Кроме того, он выиграл серебряные медали на чемпионатах мира по плаванию 25 км на открытой воде 2004 и 2006, Кубке мира по марафонскому плаванию на 10 км и бронзовую медаль на чемпионате мира по плаванию на открытой воде 2008. Он выиграл чемпионат Европы на 25 км. Также он был на подиуме в 40% от 48 гонок FINA в период между 2002 и 2008 годами. Он также был участником Олимпийских игр 2012 в Лондоне на марафонской дистанции 10 км.

В 2007 году Юрий переплыл Ла-Манш за 7 часов 5 минут и 42 секунды. Петар Стойчев, который также входит в Международный Зал Славы Марафонского Плавания, проплыл в тот же день чуть быстрее. По статусу на 2020 год Юрию принадлежит 4-е время за всю историю пересечений Ла-Манша.